
تقاضای زمستانی به کام نفت شد

قیمت نفت در ابتدای معاملات روز جمعه بازار آسیا، افزایش یافت و با افزایش تقاضا برای گرمایش 
در نقاطی از آمریکا و اروپا، به سوی ثبت سومین رشد هفتگی متوالی پیش می رود. به گزارش ایسنا، 
بهای معاملات نفت برنت با ۲۴ سنت معادل ۰.۳ درصد افزایش، به ۷۷ دلار و ۱۶ سنت در هر بشکه 
رسید.بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۲۶ سنت معادل ۰.۴ درصد افزایش، به ۷۴ 
دلار و ۱۸ ســنت در هر بشــکه رسید. نفت برنت از ابتدای هفته جاری تاکنون، ۵.۹ درصد و وست 
تگزاس اینترمدیت، ۶.۹ درصد رشد قیمت داشته است.تحلیلگران بانک جی پی مورگان، رشد قیمت 
نفت را به نگرانی فزاینده نســبت به اختلالات عرضه در بحبوحه ذخایر اندک نفت، برودت هوا در 

بسیاری از مناطق آمریکا و اروپا و خوش بینی نسبت به اقدامات محرک مالی چین، نسبت دادند.
اداره هواشناسی آمریکا پیش بینی می کند که مناطق مرکزی و شرقی این کشور، دمای کمتر از حد 
متوســط  را تجربه کنند. بسیاری از مناطق اروپا در معرض سرمای شدید قرار گرفته اند و احتمالا 
شروع سال سردتر از حد معمول را تجربه خواهند کرد که تحلیلگران جی پی مورگان انتظار دارند 
تقاضا را افزایش دهد. تحلیلگران جی پی مورگان در یادداشــتی اعلام کردند: پیش بینی می کنیم 
تقاضای جهانی برای نفت، در ســه ماهه اول ســال ۲۰۲۵، به میزان قابل توجه سالانه ۱.۶ میلیون 
بشکه در روز رشد کند که در وهله نخست، به دلیل افزایش تقاضا برای نفت گرمایشی، نفت سفید 
و گاز ال پی جی اســت.قیمت نفت با وجود قویتر شدن ارزش دلار آمریکا که برای ششمین هفته 
متوالی روند صعودی داشــته است، رشد کرده است. دلار قویتر، معمولا قیمت کالاهایی مانند نفت 
خام را که به این ارز قیمت گذاری می شوند، گرانتر کرده و تقاضا برای آنها را کمتر می کند.بر اساس 
گــزارش رویترز، از آنجاکه انتظار می رود جو بایــدن، رئیس جمهور آمریکا، قبل از روی کار آمدن 
دونالد ترامپ، رئیس جمهور منتخب در ۲۰ ژانویه، تحریمهای جدیدی را علیه اقتصاد روسیه اعلام 
کند، ممکن است عرضه نفت اختلال بیشتری پیدا کند زیرا بخش مهمی از تحریمها، صنعت نفت 

روسیه را هدف می گیرد.

در حالیکه در یک هفته پیش از هفته اخیر )هفته منتهی به ۱۴ دی ماه( بازار سکه و 
طلا روندی نزولی داشت و شاهد کاهش قیمت ها بودیم در یک هفته اخیر عوامل موثر 
بر بهای سکه و طلا در بازار داخل همگی دست به دست هم داد تا مجدد ورق قیمت ها 
در این بازار برگردد؛ هم مســیر با افزایش قیمت طلا در بازارهای جهانی و نوســانات 
افزایشی نرخ ارز در بازار داخل، سکه و طلا در بازار نیز روندی صعودی طی کرد.محمد 
کشتی آرای در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با وضعیت یک هفته اخیر بازار سکه و طلا 
اظهار کرد: برخلاف آنکه بازار ســکه و طلا در هفته پیش از هفته اخیر )هفته منتهی 
به ۱۴ دی ماه( روندی کاهشی پیش گرفته بود و کاهش قیمت ها را شاهد بودیم اما 
وضعیت بازار این هفته، بر خلاف هفته های گذشته در اصطلاح همه عوامل دست به 
دست هم برای افزایش قیمت سکه و طلا در بازار داخلی داد.نایب رئیس سابق اتحادیه 
طلا و جواهر تهران ادامه داد: با نزدیک شــدن به زمان تغییر ریاســت جمهوری در 
آمریکا، قیمت جهانی طلا سیر صعودی گرفت؛ این درحالی بود که قیمت دیگر فلزات 
گران بها نیز با افزایش همراه بود؛ هر اونس جهانی طلا این هفته بطور متوسط با ۲۴ 
دلار افزایش همراه شد. قیمت نقره نیز ۱.۵ دلار افزایش پیدا کرد. پلاتین هم حدوداً 
۴۰ دلار افزایش پیدا کرده است؛ بنابراین افزایش فلزات گران بها نشان دهنده کاهش 
شــاخص های اقتصادی آمریکا و کاهش ارزش دلار و همچنین ارزش ســهام جهانی 
است؛ همین موضوع سبب شده فلزات گرانبها و فلزات دیگر با افزایش بها همراه باشد.

وی تصریح کرد: از ســوی دیگر در داخل نیز افزایش نرخ ارز را داشــتیم و بعد از آن 
کاهشــی که در هفته گذشته اتفاق افتاد، این هفته مجدداً قیمت ارز در بازار ارز آزاد 
با افزایش همراه بود. براین اســاس قیمت ســکه و طلا هم با افزایش همراه شد؛ این  
درحالی بود که تقاضا در بازار ایجاد نشد و هیچگونه تقاضای کاذبی شکل نگرفت؛ در 
حقیقــت می توان گفت هیچگونه تقاضایی در بازار وجود ندارد، بطوریکه بازار حتی با 
رکود هم همراه اســت اما افزایش ها به دلیل همان همون دو شاخص عمده نرخ ارز و  
قیمت جهانی طلا اتفاق افتاده اســت.این کارشناس بازار سکه و طلا خاطرنشان کرد: 
بدون تغییر ماندن حباب طلا و حباب سکه اثبات این موضوع نبود تقاضا ر بازار است؛ 
در حقیقت حباب ســکه و طلا در این هفته هیچگونه تغییری نداشــته و این نشان 
دهنده تعادل تقاضا یا به نوعی کاهش تقاضا است.کشتی آرای ادامه داد: درحالی اونس 

جهانی طلا، روز گذشــته )پنجشنبه( در آخرین معاملات به ۲۶۶۴ دلار رسید که به 
نســبت اول هفته ۲۴ دلار افزایش داشت.  قیمت سکه تمام طرح قدیم با ۵۵۰ هزار 
تومن افزایش هفتگی به ۵۴ میلیون و ۴۵۰ هزار تومان رسید. سکه تمام طرح جدید 
نیــز با یک میلیون و ۶۰۰ هزار تومان افزایش، دیروز در آخرین معاملات ۵۶ میلیون 
و ۵۰۰ هزار تومان بود. نیم سکه با ۵۰۰ هزار تومان افزایش هفتگی به ۳۱ میلیون و 
۴۰۰ هزار تومان و ربع سکه با ۳۵۰ هزار تومان افزایش به نسبت ابتدای هفته به ۱۷ 
میلیون و ۷۵۰ هزار تومان افزایش قیمت داشته اند. سکه های یک گرمی بانک مرکزی 
هم با ۲۰۰ هزار تومان افزایش هشت میلیون و ۹۰۰ هزار تومان بود.نایب رئیس سابق 
اتحادیه طلا و جواهر تهران در رابطه با تغییرات قیمت بازار طلا، گفت: طلای آب شده 
که این روزها توجه بســیاری از مردم هم به آن جلب شده )به دلیل معاملاتی که در 
فضای مجازی و آنلاین و ســرمایه گذاری بر روی طلای آب شده انجام می شود( این 
هفته با ۶۶۵ هزار تومــان افزایش برای هر مثقال، در آخرین معاملات ۲۲ میلیون و 
۸۶۵ هزار تومان بود. هر گرم طلای ۱۸ عیار هم که مبنای معاملات بازار طلاست، در 
آخرین معاملات پنج میلیون و ۲۰۰ هزار تومان به ازای هر گرم معامله شد که حدودا 
۱۵۰ هزار تومان افزایش هفتگی هر گرم طلای ۱۸ عیار را داشــتیم. طلای ۲۴ عیار 
هم با ۲۱۰ هزار تومان افزایش برای هر گرم به هفت میلیون و ۵۰ هزار تومان افزایش 
قیمت پیدا کرد.این کارشناس بازار سکه و طلا در رابطه با آخرین وضعیت حباب سکه 
نیز تصریح کرد: حباب ســکه بدون تغییر، در حال حاضر چهار میلیون و ۸۰۰ هزار 
تومان است که تغییری نداشته؛ همانطور که اشاره  کردم، این هفته نه تنهاکاهش تقاضا  
داشتیم که یک رکود معنی داری هم در بازار )طبق روالی که بعد از هیجانات افزایشی 
یا کاهشی،  بازار تا حدودی آروم می شود( اتفاق افتاد و همین آرامش بازار سبب شد 
حباب سکه تغییری نداشته باشد؛ این نشان دهنده این بود که عرضه و تقاضا در تعادل 
است؛ به نوعی حتی می توان گفت حباب سکه با افزایش همراه نشده، کاهش تقاضای 
این اتفاق را رقم زده است.کشتی آرای برای هفته پیش رو نیز پیش بینی کرد: امروز که 
آخرین روز کاری بازارهای جهانی است، به نظر می آید که تا دو- سه روز آینده تغییرات 
محسوسی  پیش نیاید و تا روز دوشنبه که بازارهای جهانی مجدد آغاز به کار کند، در 

همین محدوده قیمت ها را داشته باشیم.
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معاون هماهنگ کننده ســپاه با تاکید بر اینکه ملت ها از کشــتار بی رحمانه آمریکا و صهیونیست ها به ســتوه آمده اند، گفت: جوانان مسلمان دیگر نمی توانند 
بنشینند و نظاره گری منفعل بر صحنه های جنایات بی نظیر رژیم صهیونی و آمریکا باشند.به گزارش ایسنا، سردار سرتیپ پاسدار »محمدرضا نقدی« معاون 
هماهنگ کننده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در رزمایش بزرگ ۱۱۰ هزار نفری راهیان قدس که صبح امروز )جمعه( در تهران برگزار شد، اظهار داشت: پیام 
جوانان غیرتمندی که امروز این رزمایش با عظمت و پرشکوه را برپا داشته اند، این است که دوران ظلم و استبداد جهانی به سر آمده است. ما دیگر ستم ها و 

جنایت های استکبار را تحمل نخواهیم کرد.

www.sobh-eqtesad.ir

سردار نقدی: آماده ایم منطقه را از لوث متجاوزان آمریکایی 
و صهیونی پاکسازی کنیم

info@sobh-eqtesad.ir

معاون عمرانی استاندار عنوان کرد

اعتبار خوبی برای طرح فاضلاب 
اهواز دیده شده

ایسنا/خوزســتان معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری خوزستان، گفت: 
طرح فاضلاب اهواز به عنوان یکی از بزرگترین پروژه های فاضلابی در ایران، 
نقش مهمی در کاهش آلودگی محیط زیســت و افزایش بهره وری از منابع 
آب ایفا کرده است.محمد خانچی امروز ۲۱ دی ماه در حاشیه بازدید اعضای 
کمیسیون اصل نود از پروژه های فاضلاب اهواز اظهارکرد: این پروژه با هدف 
جمع آوری و پس رفت فاضلاب های شــهر اهواز و مناطق اطراف آن توســعه 
یافته اســت. اهمیت این پروژه به دلیل کاهــش آلودگی رودخانه ها و منابع 
آب محیطــی، افزایش بهره وری از آب و ارتقاء کیفیت آب برای مردم اهواز و 
مناطق اطراف آن است.خانچی ادامه داد: اجرای این پروژه ها تاثیر بسزایی در 
بهبود وضعیت فاضلاب و مدیریت آب های سطحی در اهواز و کارون خواهد 
داشت و بر اهمیت پیگیری جدی این طرح ها تاکید می کنم.وی اظهار کرد: 
یکی از مشکلات اصلی در پی بارندگی ها، نبود سیستم دفع مناسب آب های 
ســطحی در شهرهای استان اســت.خانچی ادامه داد: در پی وقوع حوادث و 
آبگرفتگی گســترده معابر شهرهای استان در ســال های ۱۳۹۷ و ۱۳۹۸ و 
تاکید بر لزوم انجام مطالعات جمع آوری، هدایت و دفع آب های سطحی معابر 
شهری، معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری خوزستان مطالعات لازم را 
در دســتور کار شهرهای استان قرار داد.خانچی عنوان کرد: از ۸۸ شهرداری 
استان، ۸۶ شــهرداری اقدام به تهیه طرح کردند که از این تعداد، ۶۷ طرح 
توسط داور استانداری )دانشگاه شهید چمران اهواز( تایید و به مرکز مطالعات 
راهبردی و آموزش شهری و روســتایی سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور ارسال شده است.وی با اشاره به طرح های آبرسانی در سفر آتی ریاست 
جمهوری گفت: طرح های ســاماندهی رودخانه و آبرسانی شهرهای استان با 
اعتبار بیش از ۲۰۵.۵ میلیارد تومان، در قالب ۳ پروژه شامل اجرای پروژه های 
تثبیت و حفاظت از ســواحل رودخانه های مهم منطقه که نقش حیاتی در 
مدیریت منابع آب استان دارند، تعریف شده است.خانچی اضافه کرد: در قالب 
ترک تشریفات مابین سازمان آب و برق و قرارگاه خاتم الانبیا، قرارداد اجرایی 
طرح آبرسانی شمال شرق خوزستان )طرح فدک( به ارزش ۱۴ هزار میلیارد 
تومان و همچنین عقد تفاهم نامه تکمیل پروژه های بازچرخانی آب فی مابین 
شرکت آبفا و صنایع استان با حضور رئیس جمهور انجام خواهد شد.وی با بیان 
اینکه تکمیل طرح جامع فاضلاب اهواز و کارون همت و تلاش شــبانه روزی 
می طلبد، ادامه داد: طرح جامــع فاضلاب اهواز و کارون یکی از اولویت های 
مدیریت اســتان اســت و تا حصول نتیجه باید به طور جدی پیگیری شود.

خانچی خاطرنشان کرد: در سفر آتی هیئت دولت، این موضوع مطمئنا مورد 
توجه ریاســت محترم جمهور قرار خواهد گرفت و اعتبار خوبی برای طرح 
جامع فاضلاب اهواز و کارون در ســفر رئیس جمهور دیده شده است.امروز، 
تعدادی از نمایندگان کمیســیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی، محمد 
خانچی معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری، مجتبی یوسفی نماینده 
مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی و تعدادی دیگر از مسئولین استانی 
و شهرســتانی از پروژه طرح جامع فاضلاب اهواز و کارون بازدید کردند و در 

جریان آخرین اقدامات انجام شده قرار گرفتند.

ساخت پروژه گازی توتال 
در عراق استارت خورد

شرکت »توتال انرژی«، ســاخت تاسیسات فرآوری گاز را در عراق آغاز کرد 
که نخســتین پروژه عظیم برای کاهش وابستگی به واردات است.به گزارش 
ایسنا، این غول نفتی فرانسوی اعلام کرد تاسیسات »ارتاوی گاز ۲۵«، روزانه، 
۵۰ میلیون فوت مکعب گاز از میدان رتاوی را که در حال حاضر ســوزانده 
می شود، فرآوری خواهد کرد. این گاز سپس در اختیار نیروگاه ها قرار می گیرد 
و می تواند برق ۲۰۰ هزار خانوار را در منطقه بصره تامین کند.این تاسیسات، 
یک ســرمایه گذاری ۲۵۰ میلیون دلاری علاوه بر ۱۰ میلیارد دلاری اســت 
که قرار اســت شــرکت »توتال«، ظرف مدت چهار ســال، صرف کند. این 
پروژه، ۱۶۰ شــغل مستقیم و غیرمســتقیم را در مرحله ساخت و ۲۰ شغل 
را در مرحله عملیاتی شــدن، ایجاد می کند.شرکت »توتال« در سال ۲۰۲۳، 
قــراردادی را با عراق برای یک پروژه ۲۷ میلیارد دلاری جمع آوری گازهای 
تولید شده در فرآیند استخراج نفت و استفاده از آن برای تولید برق، افزایش 
تولید نفت، تصفیه آب دریا برای استفاده در فرآیندهای تولید نفت و ساخت 
یک پارک خورشیدی یک گیگاواتی، اعلام کرد.دولت عراق اعلام کرده است 
که ساخت پارک خورشــیدی و اولین کارخانه فرآوری گاز، در سال ۲۰۲۵ 
تکمیل خواهد شد.ساخت و ســاز پروژه خورشیدی قرار است تا چند هفته 
دیگر آغاز شــود. عراق امیدوار است که این پروژه ها، سرمایه گذاری خارجی 
جدیــدی را در بخش انرژی خود جذب کند که از زمــان انبوه قراردادهای 
پس از حمله آمریکا به عراق در بیش از یک دهه پیش، انجام نشــده است.

شــرکت های اکسون موبیل، شــل و بریتیش پترولیوم، همگی در سال های 
اخیــر، فعالیت های خود را در عراق کاهش داده اند و به رکود در تولید نفت، 
کمک کرده اند.بر اساس گزارش رویترز، شرکت »توتال انرژی« با ۴۵ درصد 
سهم مالکیت، اپراتور این پروژه خواهد بود و شرکت »نفت بصره«، ۳۰ درصد 

و »قطر انرژی«، ۲۵ درصد سهم در این پروژه دارند.

گزیده خبر گزارش ســفر پزشکیان به سیستان و بلوچستان

وزش نسیم »وفاق« در کوره راه های استان سیستان و بلوچستان

فراخوان صمت به واردکنندگان 
برای اخذ سهمیه واردات خودرو

تولید ۱۹۷۵ دستگاه لوکوموتیو و واگن 
در ۸ ماه

شــرکت های متقاضی واردات خــودرو موظفند مدارک مورد نیاز را جهت اخذ ســهمیه واردات 
حداکثر تا پایان وقت اداری روز شــنبه ۲۹ دی ماه ارســال کنند.به گزارش خبرنگار مهر، مهدی 
ضیغمــی مدیر طرح واردات خــودروی وزارت صمت در نامه ای به کلیه شــرکتهایی که تقاضای 
واردات خــودرو دارند اعلام کــرد که متقاضیان موظفند مدارک مورد نیاز را جهت اخذ ســهمیه 
واردات حداکثــر تا پایان وقت اداری روز شــنبه مورخ ۲۹/۱۰/۱۴۰۳ ارســال کنند.در این نامه 
آمده اســت: پیرو دســتورالعمل های ابلاغــی وزارت صنعت معدن و تجــارت )صمت( به اطلاع 
می رســاند کلیه شــرکتهایی که تقاضای واردات خودرو دارنــد موظفند مدارک زیر را جهت اخذ 

ســهمیه واردات حداکثر تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۲۹/۱۰ ارسال نمایند.....

۹۰ هزار نفر برای خرید خودروهای 
وارداتی حساب وکالتی باز کردند

استفاده همزمان از دو حامل گاز و برق 
منجر به ناترازی شد

با حضور وزیر نیرو؛

۸۵۰۰ میلیارد ریال پروژه آب و فاضلاب سیستان و 
بلوچستان به بهره برداری رسید
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گزارش ســفر پزشکیان به سیستان و بلوچستانگزیده خبر

وزش نسیم »وفاق« در کوره راه های استان سیستان و بلوچستان مهاجرانی: دولت طرح های 
نیمه تمام خیران را تکمیل می کند

سخنگوی دولت گفت: در برنامه هفتم، اعتبار مالیاتی برای خیران به تصویب رسیده و 
امیدواریم با طی مراحل قانونی به طور کامل ابلاغ شود و گره ای از کار خیران بگشاید.

به گزارش ایسنا، فاطمه مهاجرانی در »همایش بین المللی جامعه خیران مدرسه ساز 
مقیم خارج از ایران« که در جزیره کیش برگزار شد، با تأکید بر نقش ارزشمند خیران 
در رفع مشــکلات جامعه، گفت: اگرچه خیران بــه موضوعاتی مانند اعتبار مالیاتی 
توجهی ندارند، اما وظیفه دولت بود که با تصویب این اعتبار، انگیزه بیشتری برای کار 
خیر ایجاد کند، و خوشــبختانه این اقدام محقق شده است.وی افزود: دولت براساس 
وظیفه و ســهم خود طرح های نیمه تمامی که خیران ساخت آن ها را تعهد کرده اند 
تکمیل و آماده بهره برداری می کند.سخنگوی دولت با تأکید بر اهمیت کیفیت بخشی 
به آموزش اظهار کرد: کار خیرین تنها ساختن مدرسه نیست، بلکه ساختن هویت و 
تمدن اســت. خیران فراتر از سازندگان مدارس، بنیان گذاران فرهنگ و تمدن ایران 
زمین هستند.وی یادآور شد: در برنامه هفتم، اعتبار مالیاتی برای خیران به تصویب 
رسیده و امیدواریم با طی مراحل قانونی به طور کامل ابلاغ شود و گره ای از کار آنان 

بگشاید تا موجب مشارکت فعال بیشتر خیران باشیم.

فناوری های نوین در قدرت رزمی 
نیروی زمینی سپاه وارد شده است

فرمانده کل ســپاه پاســداران با بیان اینکه بخش های پیشــرفته و نوین در 
قدرت رزمی نیروی زمینی سپاه وارد شده است، گفت: در عملیات امنیتی و 
دفاعی، نیروی زمینی سپاه پیشرفت های قابل توجهی داشته است .به گزارش 
خبرگزاری مهر، سرلشکر حسین سلامی در جریان برگزاری رزمایش پیامبر 
اعظم ۱۹ نیروی زمینی ســپاه پاســداران در جمع خبرنگاران گفت: امروز 
نیروی زمینی ســپاه با تعدادی از یگان های نیروی مخصوص و پشــتیبانی 

آتش و واحدهای پهپادی در حال اجرای رزمایش است.
وی افــزود: ارزیابی و نمایش آمادگی های رزمــی واحدهای مختلف نیروی 
زمینی سپاه و ترکیب رســته ها در یک عملیات واحد در حال اجراست.وی 
تاکید کرد: البته بخش های پیشــرفته و نوین در قدرت رزمی نیروی زمینی 
ســپاه وارد شده اســت، مثل پهپادهای نقطه زن، پرســه زن و ریزپرنده ها و 
نیز موشــک های زمین به زمین که امروز با دقت بسیار بالا در پشتیبانی از 
واحدهای سطحی نیروی زمینی عمل می کند، در ترکیب با آتش توپخانه و 
ادوات و بخش هــای ضدزره اهداف را مورد اصابت قرار می دهند.فرمانده کل 
ســپاه پاسداران تاکید کرد: آنچه امروز در نیروی زمینی سپاه دیده می شود 
افزایش حجم آتش، تحرک و دقت در اصابت است.سرلشــکر سلامی یادآور 
شــد: اکنون بسیاری از مهمات نیروی زمینی سپاه هدایت شونده است که با 
زدن یک مهمات یک هدف را منهدم می کند. نیروی زمینی ســپاه به سمت 
هوشــمند شــدن در عرصه های مختلف حرکت می کند.فرمانده کل ســپاه 
پاســداران گفت: در بخش فناوری اطلاعات، ارتباطــات، جنگ الکترونیک، 
پهپادها، موشــک ها، ضدزره و تاکتیک های رزم زمینی نیروی زمینی سپاه 
پیشــرفت های خوبی داشته اســت. در عملیات امنیتی و دفاعی نیز نیروی 
زمینی ســپاه پیشرفت های قابل توجهی داشته اســت .وی تأکید کرد: امروز 
ما بیشــتر جنبه های رزم امنیتی نیروی زمینی را در این رزمایش دیدیم و 
جنبه های دفاعی آن در رزمایش دیگر تا پایان ســال در اســتان خوزستان 
اجرایی خواهد شد.فرمانده کل سپاه پاسداران یادآور شد: امروز بازهم شاهد 
حرکت واحدها و هدایت آتش ها در صحنه یک عملیات مشــترک بین تمام 

رسته های نیروی زمینی بودیم.

مســعود پزشــکیان روز پنجشــنبه ۲۰ دی ۱۴۰۳، در کمتر از ۲ ماه و برای دومین بار به 
سیستان و بلوچستان رفت تا پروژه های مهم عمرانی استانی را به دست خودش افتتاح کند.

به گزارش ایســنا، مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان در سفری ۲ روزه که عصر روز 
پنجشــنبه ۲۰ دی ۱۴۰۳ آغاز شــد برای دومین بار طی ۶۰ روز گذشته به شهرستان های 
چابهار و زابل در اســتان سیستان و بلوچستان سفر کرد.او در این سفر درخواست ۲۰ ساله 
مردم استان برای احداث آزادراه زابل- زاهدان را اجرایی کرد.رئیس جمهور در سفر به چابهار 
علاوه بر دیدار با مردم جنوب اســتان در نشســت هایی با موضوعات نهضت مدرسه ســازی 
با مشــارکت مردم، توسعه فرصت های ســرمایه گذاری منطقه آزاد چابهار و بررسی مسائل 
جنوب اســتان شرکت کرد. وی در زابل در دیدار مسئولان استانی و شهرستانی در نشستی 
به بررســی مســائل شمال اســتان پرداخت و در پایان نیز در نشســتی تلویزیونی نتایج و 
دستاوردهای این سفر را برای مردم تشریح کرد و شامگاه جمعه در اوج آلودگی هوای تهران 
وارد پایتخت شــد. فقر و محرومیت سیستان و بلوچستان را ریشه کن می کنیمپزشکیان در 
فرودگاه کنارک با اشاره به اهداف دومین سفرش به سیستان و بلوچستان، گفت: در درجه 
اول آشنایی با مشکلات، امکانات و روند کارها از نزدیک را در دستور کار داریم و  به دنبال 
این هستیم که در حد امکان این دولت فقر، محرومیت، بی عدالتی و تبعیض را از ریشه کن 
کند.رییس جمهور ادامه داد: اســتان سیستان بلوچستان جایی است که باید از آن جا شروع 

می کردیم و باید تمام فکر و اندیشه ما این باشد که کشور توسعه پیدا کند.
نشست مجمع عمومی فرهنگستان علوم عبور از بحران صرفا با اتکا به اهل فن رئیس جمهور 
در ادامه سفرش به استان سیســتان و بلوچستان، در نشست مجمع عمومی »فرهنگستان 
علوم« شرکت کرد.پزشکیان با اشــاره به اینکه مدیران جوان با وجود برخورداری از انگیزه 
و انــرژی، اما عمومــا تجربه کافی و مرتبط با حوزه های تحــت مدیریت خود ندارند، افزود: 
اینجاســت که باید این مدیران متکی به تجارب موفق انباشته شده در کانون ها و مجامعی 
مثل فرهنگستان علوم باشند، در حالی که متاسفانه در گذشته نه تنها از ظرفیت این مجامع 
علمی استفاده نشده، بلکه حتی شاهد برخوردهای قهری برآمده از جهت گیری های سیاسی 
با این تشــکل های علمی و اســاتید و متخصصان نیز بوده ایم. وی با اشــاره به ناترازی های 
متعدد، متنوع و شــدید در کشــور از جمله در عرصه برق، آب، گاز، محیط زیست، سیاست 
داخلــی و خارجــی، فرهنگ و اقتصاد، با بیان اینکه این ناترازی ها با توصیه و دســتور رفع 
نمی شــوند، گفت: راه حل خیلی از این ناترازی ها مشخص است،  اما نکته مهم چگونگی اجرا 
و عملیاتی کردن این راهکارها در جامعه اســت که اســاتید و کارشناســان باید آن را به ما 

ارائه کنند. 
دغدغه »دولت« رفع تبعیض و بی عدالتی اســت رئیس جمهور در ادامه ســفرش به استان 
سیستان و بلوچستان به »چابهار« رفت. وی در دیدار با اقشار مختلف مردم جنوب سیستان 
و بلوچستان با اشاره به استراتژیک بودن منطقه مکران و چابهار گفت: همه چیز این منطقه 
طلاســت. ما در ایران با این همه منابع کلی گرفتاری داریم ولی اگر اراده کنیم و دست به 
دست هم بدهیم جای به جای این کشور مملو از امکانات است.  وی با تاکید بر این که »ما 
مصمم هســتیم که تبعیض ها را در تمام مناطق محروم که تا کنون دیده نشــده اند از بین 
ببریم« به ســفر چندباره خود به این اســتان اشــاره کرد و یادآور شد: هنوز به استان های 
آذربایجان غربی و شرقی نرفته ام ولی به این استان آمده ام  و این نشان می دهد که در رفع 
تبعیض ها مصمم هســتیم. ان شاالله در جلســات مختلف با ریش سفیدان و کارشناسان ، 
امام جمعه و نمایندگان و ... هر کاری که از دستمان بر بیاید، بی منت، دریغ نخواهیم کرد. 
این وظیفه ماســت، بار سنگینی است و به کمک شــما قادریم مشکلات را حل کنیم. یک 
ســاله مدارس استان را می سازیم پزشکیان در ادامه سفرش به استان سیستان و بلوچستان 
با حضور در نشســت نهضت مدرسه سازی در چابهار در واکنش به مطالبات مردم منطقه با 

بیان این که »مدارس مورد نیاز چابهار را در طول یکسال خواهیم ساخت«  تاکید کرد: اراده 
کرده ایــم که با کمک مردم همه نیازهای مناطق نیازمنــد را اجرایی کنیم. وی با یادآوری 
ســاخت خانه های بهداشــت در مناطق محروم و میزان کمک دولت و شــیوه افتتاح آن ها 
گفت: تصمیم گرفتیم که همه را بســازیم. می گفتند نمی توانید و مدیریت نکرده اید. اما در 
بهداشت و درمان چهار اصل داریم؛ عدالت، روابط بین بخشی، مشارکت مردمی و تکنولوژی 
مناســب. الان بخش همان دولت است، فقط اول باید عزم و اراده این باشد که بچه های ما 
زمین نمانند. اگر این باور در ما ایجاد شــود، راه پیدا می کنیم و می سازیم. رییس جمهور 
با بیان این که »باید دســت به دســت هم بدهیم نه این که ۴۵ سال از انقلاب گذشته هنوز 
می خواهیم مدرســه بسازیم « از مردم، بســیج ، ائمه جماعات و خیرین دعوت به همکاری 
کرد و فرماندهی کشــیدن نقشه را بر عهده استاندار گذاشــت. نشست توسعه فرصت های 
ســرمایه گذاری در منطقه آزاد چابهار اقدامات دولت در سیستان در راستای نگاه رهبری به 
استان است پزشکیان در آخرین برنامه کاریش در روز پنجشنبه شرکت کرد. وی در نشست 
توسعه فرصت های سرمایه گذاری در منطقه آزاد چابهار با بیان اینکه آمدنش به منطقه برای 
کمک به اســتان و رفع محرمیتها و عقب افتادگی هاست، گفت: در جلسات متعددی که با 
دستگاه های مختلف داشتم اطلاعاتی درباره وضعیت استان شما به دست آورده ام و اقدامات 
انجام شــده تا قبل از این سفر در راســتای نگاه رهبری به منطقه مکران بوده است. رئیس 
جمهور گفت: آنچه باید در چشم انداز ۲۰ ساله محقق شود، چیزی نیست که امروز در حال 
انجام اســت،  معنای این حرف این نیست که اقدامات انجام شده اقدامات کوچکی است اما 
متناســب با سند چشم اندازه توسعه نبوده است. طبق این سند ایران طی ۲۰ سال باید به 
کشوری توسعه یافته، دارای جایگاه نخست اقتصادی، علمی، فرهنگی و مدیریتی در منطقه 
و الهام بخش و الگو دهنده تبدیل شــود بنابراین برای الگو و بهترین شدن، باید تلاش های 
بســیاری انجام شــود در غیر این صورت این مهم به راحتی انجام نمی شود.بازدید از بندر 
شهید بهشتی بازدید از بندر شهید بهشتی در چابهار رییس جمهور در ادامه سفر ۲ روزه اش 
به اســتان سیستان و بلوچســتان صبح روز جمعه ۲۱ دی ۱۴۰۳ از بخش های مختلف فاز 
نخســت بندر شهید بهشتی چابهار بازدید کرد و با توضیحات مسئولان و مدیران استانی از 
جزئیات فعالیت ها و برنامه های توســعه تنها بندر اقیانوســی کشورمان مطلع شد.  به گفته 
مدیران این بندر، با کمک بخش های مختلف وزارت راه و شهرسازی از جمله سازمان بنادر 
و دریانوردی، این بندر در حال حاضر فعالیت های منظمی در زمینه های واردات، صادرات و 
ترانشــیپ و نیز خدمات لجستیک مربوط و ارائه خدمات به صاحبان بار و تخلیه کالا انجام 
می شــود. جلسه بررسی مسائل جنوب استان سیستان و بلوچستان جایی قول نمی دهم که 
اجرا نکنمرییس جمهور بعد از بازدید از بندر شهید بهشتی به جلسه بررسی مسائل جنوب 
اســتان سیستان و بلوچستان رفت.پزشــکیان در این جلسه اظهار داشت: زیاد نمی خواهیم 
بنشینیم و حرف بزنیم؛ من جایی قول نمی دهم که اجرا نکنم. در انتخابات نیز عدد و رقمی 
نگفتم که بگویید چی شد؟ رئیس جمهور با تاکید بر اینکه بنده قول می دهم و باور دارم که 
اگر مردم پای کار بیایند می توانیم مشکلات را حل کنیم و اگر مشارکت نداشته باشند، حل 
و فصل مشــکلات امکان پذیر نیست، گفت: ۴۵ سال است که همواره منتظر بوده ایم دولت 
برای ما کاری کند؛ قبل از پیروزی انقلاب اسلامی زمانی که بنده در زابل سرباز بودم، مردم 
روســتاهای مختلف هر کدام بخشــی از نهرها را لایروبی می کردند و مشکلی در این زمینه 
وجود نداشــت، اما بعد از انقلاب گفتند دولــت می آید این کارها را می کند و حالا نمی دانم 

اساسا توانستند مشکلات آب و فاضلاب خودشان را حل کنند یا نه! 
پزشــکیان با بیان اینکه ما با کمک مسوولان ملی و محلی نقشه خوبی برای توسعه منطقه 
طراحی می کنیم، خاطرنشــان کرد: متاسفانه آنچه به عنوان نقشه توسعه برای منطقه تهیه 
شده، جامع و آینده نگر نبوده است. همین مناطقی که برای گردشگری در نظر گرفته شده، 

تازه اگر ساخته شود، تبدیل به بستری برای تشدید ترافیک می شود. همین الان هم بندر در 
جایی ساخته شده که برای رسیدن به آن باید از وسط شهر رد شد. جای تعجب است که با 
وجود این همه زمین وســیع، نقشه های توسعه باز به گونه ای طراحی شده که با اجرای آنها 
معضلات مثل ترافیک و آســیب به محیط زیست به وجود می آید. بازدید پزشکیان از شهر 
در حال ســاخت »تیس« رییس جمهور ظهر جمعه در آخرین بخش از ســفر به شهرستان 
کنارک و پیش از عزیمت به زابل، از شهر جدید تیس در محدوده شهرستان کنارک بازدید 
کرد.  شهر جدید تیس در محدوده ای به وسعت ۴ هزار و  ۳۰۰ هکتار و با کاربری مسکونی 
ـ گردشگری برای سکونت ۱۵۰ هزار نفر با رویکردهای نوین و استانداردهای بالای خدماتی 
با مشــارکت بخش خصوصی در محدوده شهرســتان کنارک در حال اجرا است. حضور در 
جمع صمیمی مردم روســتای کلوخی رفتن رئیس جمهور به خانه دوران ســربازی  رئیس 
جمهور در ادامه ســفر ۲ روزه اش به استان سیستان و بلوچستان از فرودگاه زابل مستقیماً 
به روستای کلوخی که قبل از انقلاب دوران خدمت سربازیش را در آن گذرانده بود. رفت.

پزشــکیان در واکنش به درخواست مردم محلی برای تامین آب کشاورزی منطقه، قول داد 
این مشــکل را تا زمان رفع، پیگیری کند. رئیس جمهور به خانه ای که در دوره سربازی در 
آن ســاکن بود نیز حضور یافت و با صاحبخانه، به مرور خاطرات پرداخت. تلاش می کنم به 
هر شکلی شده وضعیت را تغییر دهم رییس جمهور در دیدار با مردم محلی زابل گفت: برای 
من به عنوان یه ایرانی و یک مسئول وضعیت موجود قابل قبول نیست. به شما دروغ نخواهم 
گفت ولی تلاش می کنم به هر شکلی شده این وضعیت را تغییر دهم. پزشکیان اظهار کرد: 
اراده ما بر این است که مشکلات شما را تا جایی که ممکن است حل کنیم. با کمک مدیرانی 
که هســتند تغییر ایجاد خواهیم کرد. مطمئن باشید به فکر شما بودیم، هستیم و خواهیم 
بود.افتتاح قطعه پایانی بزرگراه زابل-زاهدان پزشــکیان قطعه پایانی بزرگراه زابل-زاهدان را 
افتتاح کرد  مســعود پزشــکیان در ادامه سفر ۲ روزه اش به اســتان سیستان و بلوچستان 
قطعــه پایانی بزرگراه زابل-زاهدان را به طــول ۲۰۰ کیلومتر افتتاح کرد. رئیس جمهور در 
مراســم افتتاح این بزرگراه گفت: ما هر کاری که از دستمان بر بیاید برای رفع محرومیت و 
حل مشکلات مردم عزیز استان سیستان و بلوچستان و سایر استان های محروم کشور انجام 
خواهیم داد. پزشــکیان با تاکید بر رفع مشکلات و محرومیتهای استان گفت: وضعیتی که 
امروز در آن قرار داری، شایسته مردم ایران نیست؛ لذا می خواهیم به کمک نخبگان استان 
و ســرمایه گذاران و تولیدکنندگان و با همراهی شخصیت های فرهنگی و مذهبی طرحی نو 
دراندازیــم و تغییرات مورد نیاز را اعمال خواهیم کرد. رئیس جمهور با اشــاره به خاطرات 
حضــورش در زابل در دوران جوانی گفت: آن موقع که در زابل بودیم تمام راه ها خاکی بود، 
اما اکنون به لطف خدا یکی دیگر از بزرگراه های مهم اســتان افتتاح شــد، امیدواریم سایر 
مشــکلات استان سیســتان و بلوچستان نیز در راستای خدمت رســانی به مردم رفع شود.  
وزیر راه و شهرســازی نیز در این مراسم گزارشــی درباره روند احداث این بزرگراه به دکتر 
پزشــکیان ارائه کرد. بزرگراه زابل-زاهدان به طــول ۲۰۰ کیلومتر با ۲۵ هزار میلیارد ریال 
بودجه افتتاح شد.  شست »بررسی مسائل شمال استان سیستان و بلوچستان وعده افزایش 
اختیارات استاندار سیســتان و بلوچستان توسط پزشکیان رییس جمهور شامگاه جمعه در 
نشست »بررسی مسائل شمال استان سیســتان و بلوچستان« با بیان اینکه مردم استان با 
وجود مشقات مختلف اما همچنان بسیار مهربان و صمیمی هستند، افزود: شما مدیران اگر 
چه امروز با ســختی های زیادی مواجه هستید، اما امکانات و ظرفیت هایی نیز دارید که اگر 
به درستی از آنها استفاده کنید می تواند تغییرات بزرگی ایجاد کند؛ شما اگر نگاه تان را تغییر 
دهید همه این مشــکلات حل می شــود.  وی با بیان اینکه همه این مشکلات راه حل هایی 
دارد، تصریح کرد: ما به شــما اختیارات لازم را می دهیم تا با بهره گیری موثر از راهکارها و 
راه حل ها بر مشــکلات غلبه کنید. اینجا فرصت های زیادی وجود دارد که اگر همه دست ها 
را به دست هم دهید و اختلافات را کنار بگذاریم می توانیم همه مشکلات را رفع کنیم. باید 
بپذیریم که همه ما فارغ از قومیت و جنســیت و نظایر آن مثل هم و با هم برابر هســتیم.  
پزشــکیان با اشاره به توصیه های مقام معظم رهبری افزود: چرا باید پذیرفت که ۶۰ درصد 
مردم این ســرزمین در شرایط دشــوار زندگی کنند؟ این وضعیت قابل قبول نیست. باید با 
تغییر نگاه ها و دســت به دست هم دادن، مشکلات را پشت سر گذاشت. گفت وگو با شبکه 
تلویزیونی سیستان و بلوچستان گزارش سفر رییس جمهور مسعود پزشکیان در پایان سفر 
۲ روزه اش به استان سیستان و بلوچستان در گفت وگو با شبکه تلویزیونی استان، به تشریح 
دلایل دومین ســفرش طی ۲ ماه گذشته به استان پرداخت.رییس جمهور گفت: بار اول که 
اینجا آمدیم قرار بود چند روز بمانیم، اما به علل مختلف نشــد ولی لازم بود بیشــتر بمانیم 
و مشــکلات را از نزدیک ببینیم و راه های حل مشکلات را در گفت وگو با کارشناسان و وزرا 
و مدیران بررســی کنیم و به نتیجه برســیم. رئیس جمهور با بیان اینکه »تلاش می کنیم 
تا جای ممکن فقر و محرومیت و تبعیض را در سراســر کشــور به خصوص در این استان از 
بین ببریم« خاطرنشــان کرد: یکی از نقاط کشور که نیاز به توجه بیشتر دارد همین استان 
سیستان و بلوچستان است. مدیران و وزرا و مسئولین ما باهم هم قسم شده ایم که تا جای 
ممکن این فاصله ای که در رابطه با شــاخص های توسعه بین این استان و سایر نقاط کشور 
به وجود آمده اســت، از بین ببریم و به جایی برســانیم که شایســته مردم عزیز این استان 
اســت. پزشکیان درباره حق آبه هیرمند تصریح کرد: درباره حق آبه هیرمند قرار شد استاندار 
و تیمی از وزارت نیرو در این رابطه با کشور همسایه و برادر وارد مذاکره شوند. با استانداری 
و وزارت نیرو پیگیر هســتیم که مشکلات را حل کنیم. وی در پایان درباره حضور خود در 
این اســتان در جوانی گفت: سیســتان و بلوچستان به خصوص زابل جایی است که من در 
آن مدیریت آموختم و ذهنیت و برنامه ای که ۵۰ سال پیش برای من در این نقطه به وجود 
آمد، همه خاطره اســت و با خاطره خوشی در این جا زندگی کردیم و امیدوارم با کارهایی 
که در این اســتان انجام می دهیم و مشکلات را برطرف می کنیم خاطرات شیرینی بیشتری 

را برای این مردم ایجاد کنیم.

ســپاه محمد رسول الله)ص(  تهران بزرگ رزمایش »راهیان قدس« را در قالب رزمایش اقتدار پیامبر اعظم ۱۹ 
سپاه پاسداران انقلاب اســلامی برگزار کرد.به گزارش ایسنا، صبح امروز رزمایش بزرگ فرهنگی-رزمی ۱۱۰ 
هزار نفری »راهیان قدس« با حضور بسیجیان پایتخت، جهادگران، اعضای گردان های امام حسین )ع(، گردان 
بیت المقدس، گردان امام علی )ع( و همچنین گردان های فاتحین به همت سپاه محمد رسول الله)ص(  تهران 
بزرگ و در قالب رزمایش اقتدار پیامبر اعظم ۱۹ سپاه پاسداران انقلاب اسلامی برگزار شد.در این رزمایش علاوه 
بر نمایش ادوات و تجهیزات دفاعی، رزمایش بزرگ توزیع ۱۱۰ هزار بســته معیشتی و ۶۷۰ سری جهیزیه و 
تعداد قابل توجهی لوازم التحریر نیز در تهران در قالب کمک مومنانه برگزار شد که توسط مردم مومن، خیرین 
و پایگاه های مقاومت بسیج جمع آوری شده و در میان مردم آبرومند و عزتمند تهران توزیع خواهد شد.هدف 
رزمایش راهیان قدس که پیام آن آمادگی همه جانبه بسیجیان برای مقابله با هر تهدید است، نشان دادن سطح 
آمادگی، انسجام و مهارت های حرفه ای بسیجیان در امداد و نجات، دفاع از کوی و برزن و مقابله با عملیات های 
تروریستی بود.در این رزمایش، بسیجیان از سه راه تهرانپارس تا چهاراره ولی عصر )عج( با حفظ انسجام سازمانی 

آمادگی خود را برای اجرای فرامین فرمانده معظم کل قوا اعلام کردند.
سردار حسن حسن زاده فرمانده سپاه تهران بزرگ پیش از این درباره این رزمایش گفته بود که این رزمایش، 
یک رزمایش فرهنگی - رزمی محسوب می شود که چند پیام دارد؛ اولاً اعلام آمادگی همه جانبه بسیجیان برای 
مقابله با هر تهدید است؛ از سوی دیگر پیام ملت عظیم ما را به دشمنان انقلاب اسلامی صادر می کند تا بدانند 
که همچنان فدائیان مردم و ملت در صحنه حضور دارند و هر وقت نیاز باشد جان خودشان را فدای این ملت 
و کشور خواهند کرد و در این مسیر محکم و استوار ایستاده اند.فرمانده سپاه تهران تاکید کرده بود که برگزاری 
رزمایش راهیان قدس یک پیام مهم دیگر هم برای دشمنان انقلاب اسلامی دارد و آن اینکه متوجه این خروش 
و جوشــش مردمی در ایران باشــند؛ چرا که حضور جوانان و نوجوانان در این رزمایش برای اعلام آمادگی و 

قدرت نمایی توان بسیج در عرصه های مختلف است.

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان حملات وحشیانه و بی سابقه امروز آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونسیتی به استان های صنعا، الحدیده 
و عمران یمن را محکوم کرد گزارش خبرگزاری مهر، اسماعیل بقائی، سخنگوی وزارت امور خارجه حملات وحشیانه و بی سابقه امروز آمریکا، 
انگلیس و رژیم صهیونسیتی به استان های صنعا، الحدیده و عمران یمن را اوج قانون شکنی و نقض اصول بنیادین حقوق بین الملل و منشور ملل 
متحد توصیف نمود و به شدیدترین وجه محکوم کرد.سخنگوی وزارت امور خارجه حملات تجاوزکارانه آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونیستی به 
زیرساخت ها و مراکز مدنی یمن - که در روز جمعه و همزمان با تظاهرات میلیونی مردم شریف یمن در همبستگی با مردم مظلوم فلسطین و محکومیت نسل کشی در غزه انجام شد را نشانه 
روشن همدستی آمریکا و انگلیس در جنایات ارتکابی علیه مردم فلسطین دانست و بی عملی سازمان های بین المللی در قبال نسل کشی رژیم صهیونیستی و گسترش دامنه جنگ افروزی این 
رژیم و حامیانش را به شدت تقبیح کرد.بقائی بار دیگر مسئولیت قانونی و اخلاقی همه دولت ها و مجامع بین المللی و اسلامی برای توقف نسل کشی و نقض های فاحش حقوق بشردوستانه 
بین المللی در فلسطین اشغالی و نیز تعهد شورای امنیت سازمان ملل برای جلوگیری از اقدامات تجاوزکارانه علیه یمن را خاطرنشان کرد و تاکید نمود: تشدید تجاوزات نظامی آمریکا و 

انگلیس و رژیم اشغالگر علیه یمن نمی تواند اذهان عمومی را از شدت و عمق جنایات ارتکابی در غزه منحرف کند.

زرای خارجه جمهوری اسلامی ایران و کرواسی در گفت وگوی تلفنی بر توسعه روابط دو کشور 
تاکید کردند.به گزارش خبرگزاری مهر، سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه و گردان گرلیچ 
رادمان وزیر امور خارجه کرواسی طی تماسی تلفنی در خصوص روابط و همکاری های دوجانبه 
مشورت و تبادل نظر کردند.وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به سابقه روابط دوستانه بین 
دو کشور، بر عزم جمهوری اسلامی ایران برای توسعه همه جانبه مناسبات با همه کشورهای 
حوزه بالکان غربی به ویژه کرواسی تاکید کرد.وزیر امور خارجه کرواسی نیز بر اهتمام کشورش 
به توسعه روابط با ایران در عرصه های مختلف تاکید کرد.در این تماس تلفنی آخرین تحولات 

منطقه ای و بین المللی نیز مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

تاکید وزیران خارجه ایران و کرواسی ایران حملات آمریکا، انگلیس و اسرائیل به یمن را محکوم کرد
بر توسعه روابط دو کشور

به همت سپاه محمد رسول الله تهران بزرگ

رزمایش بزرگ »راهیان قدس« برگزار شد
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گزیده خبرگزیده خبر با حضور وزیر نیرو؛

۸۵۰۰ میلیارد ریال پروژه آب و فاضلاب سیستان و بلوچستان به بهره برداری رسید

ایسنا/سیســتان و بلوچســتان مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــاب سیســتان و 
بلوچســتان گفت: همزمان با ســفر رئیس جمهور و وزیر نیرو به استان هشت هزار 
و ۵۰۰ میلیــارد ریال پــروژه آب و فاضاب در منطقه سیســتان به بهره برداری 
رســید.علیرضا قاســمی در گفت وگو با ایســنا، بیان کرد: در مراســمی با حضور 

وزیر نیرو، هفت پروژه شــامل ساخت سه ایســتگاه  پمپاژ آب، یک ایستگاه پمپاژ 
فاضــاب، خط انتقال آب بــه طول چهــار کیلومتر با قطر یک هــزار میلی متر و 
اجرای خط انتقال و شــبکه فاضاب به طول ۲۶ کیلومتر برای ســاکنان دشــت 
سیســتان به صورت رســمی بهره برداری شــد.وی افزود: منطقه سیســتان واقع 

در شــمال سیستان و بلوچســتان شامل پنج شهرســتان،۱۰ شهر و ۸۴۶ روستا 
اســت که آب مورد نیاز شــهرها و روســتاهای آن از منابع آبی چاه نیمه ها تأمین 
می شــود.مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب سیستان و بلوچســتان ادامه داد: با 
توجه به توپوگرافی منطقه سیســتان، ساخت ایســتگاه های پمپاژ با هدف تقویت 
فشــار در شــبکه ها و توزیــع عادلانه آب در قالب طرح آبرســانی به شــهرهای 
سیســتان با عنوان طرح آبرسانی به زابل و شــهرهای مسیر، پیش بینی شد که از 
چهار ایســتگاه پمپاژ با ظرفیت ۲ هزار و ۴۰۰ لیتر بر ثانیه و ســه ایستگاه شامل 
ایستگاه های پمپاژ زون شــرقی و غربی زابل و ایستگاه زهک تکمیل و وارد مدار 
بهره برداری شــد.وی گفت: طرح آبرسانی به زابل و شــهرهای مسیر با پیشرفت 
۹۰ درصد یکی از طرح های توســعه ای منطقه سیســتان محسوب می شود که در 
قالب آن پنج پروژه بزرگ شــامل ســاخت آبگیر، تصفیه خانه به ظرفیت ۲ هزار و 
۵۰ لیتــر در ثانیه، خطــوط انتقال، مخازن بتنی به ظرفیــت ۵۱ هزار مترمکعب 
و ســاخت چهار ایســتگاه  پمپاژ پیش بینی شده است. قاســمی اظهار کرد: طرح 
فاضــاب زابــل به عنوان اولین طــرح ملی و اولویت دار شــرکت آب و فاضاب 
سیســتان و بلوچســتان در دهه ۷۰ با توجه به نیاز شــهر وارد فاز اجرایی شد، 
با توجه به توســعه شــهر و اضافه شــدن مناطق جدید به محدوده شهری توسعه 
تاسیســات فاضاب مصوب و وارد مرحله اجرا شــد و عاوه بر توســعه، عملیات 
بازســازی خطوط اصلی، فرعی و ایســتگاه های پمپاژ این شهر به دلیل قدمت بالا 
و جنــس لوله نیز در دســتور کار قرار دارد.وی افزود: در راســتای اجرای طرح 
توســعه، یک باب ایســتگاه پمپاژ فاضاب با دبی ۱۸۶ لیتر در ثانیه و اجرای ۲۶ 
کیلومتــر خط انتقــال و شــبکه در کوتاه ترین زمان ممکن در مناطقی از شــهر 
زابل به بهره برداری رســید و بــا تکمیل این پروژه ارائــه خدمات فاضاب برای 

فراهم شد. نفر  هزار   ۱۶

استفاده همزمان از دو حامل گاز و برق 
منجر به ناترازی شد

یک کارشــناس انرژی گفت: در سراسر کشــور دو حامل انرژی گاز و برق مورد استفاده قرار می 
گیرد و دسترسی ۱۰۰ درصدی برای همگان وجود دارد.محمدحسین احمدی کارشناس انرژی 
در گفتگو با خبرنگار مهر با اشــاره به اینکه دو عامل کمبود تولید به همراه افزایش مصرف یکی 
دیگر از دلایل به وجود آمدن ناترازی برق به شــمار می آیند، گفت: عدم مدیریت و برنامه ریزی 
بهینه برای تأمین انرژی در بخش های مختلف و در نظر نگرفتن ظرفیت های اقلیمی که هر کدام 
بنا بر موقعیت جغرافیایی که دارد باید تأمین انرژی صورت بگیرد.وی ادامه داد: چه نیازی است 
که در سراســر کشور دو حامل انرژی گاز و برق مورد استفاده قرار بگیرد و همه دسترسی ۱۰۰ 
درصدی داشته باشند.این کارشناس انرژی با اشاره به اینکه هر اقلیم باید متناسب با مزیت هایی 
که دارد از حامل های انرژی استفاده کند، خاطر نشان کرد: هر اقلیم با توجه به مزیت هایی که دارد 
باید نیازهای انرژی خود را تأمین کند؛ به عنوان مثال اگر اقلیم گرمی است چه الزامی به توسعه 
گاز کشی در سراسر کشور دارد.احمدی تصریح کرد: تلفاتی که در انتقال گاز صورت می گیرد در 
بسیاری از موارد از مصرف گاز در نقطه نهایی بیشتر می شود.وی با انتقاد از سیاست های مورد نظر 
و دسترسی سراسر کشور به حامل های انرژی اضافه کرد: سیاست پیش رفته که دسترسی پذیری 
انرژی در همه نقاط کشــور به تمامی حامل های انرژی ۱۰۰ درصدی باشد.این کارشناس انرژی 
گفت: دسترسی پذیری مردم به حامل های انرژی باید بر اساس مزیت هر منطقه انتخاب می شد 
به طوری که در منطقه ای گاز برای گرمایش مورد اســتفاده قرار گیرد و در منطقه دیگر برق که 
چنین رویکردی به به مزیت سنجی و انتخاب راهکار بهینه داشته است که متأسفانه برنامه ریزی 

در کشور ما صورت نگرفته او منجر به ناترازی شده است.

بانک ها رغبتی به پرداخت وام مسکن 
ندارند

بانک هــا به دلایل مختلف از جمله حفظ پول و جایگاه ترازنامــه  در بانک مرکزی به بنگاه داری 
به ویژه خرید ملک و اماک عاقه دارند، اما وظیفه اصلی بانک ها پرداخت تســهیات است.سید 
منصور غیبی کارشناس بازار مسکن در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه نظام بانکی کشور در 
حال حاضر با ناترازی بسیار بالایی مواجه است، بر همین اساس نسبت به اعطای تسهیات برای 
ساخت مسکن امتناع می کنند، گفت: دولت باید ملک هایی که در اختیار نهادهای دولتی به ویژه 
بانک ها است را به بازار مسکن تزریق کند، تا میزان زمین - مسکن و عرضه و تقاضا تعادل داشته 
باشد. البته بانک ها در حوزه مسکن وام نمی دهند، زیرا با توجه به کاهش نرخ سود وام مسکن از 
۲۳ درصد به ۱۸ درصد رغبت بانک ها را برای سرمایه گذاری در حوزه ملک و آپارتمان را کاهش 
داده است.این کارشناس مسکن با بیان اینکه بانک ها بنگاه داری می کنند، ادامه داد: طی یک دهه 
اخیر بانک ها به سپرده مشتریان خود تا متوسط ۳۰ درصد سود بانکی دادند و با سپرده ها حجم 
زیادی ملک و اماک خریداری کردند، این روند نقطه عطفی برای گرانی مســکن بود، به عبارت 
دیگر سیاســت گران شــدن ملک در پی خرید مسکن توسط بانک ها در کشور شکل گرفت.وی 
تاکید کرد: طبق آمار رسمی سایت کدال منتهی به سال ۱۳۹۹، در داخل ایران حدود ۳۷ میلیون 
متر مربع دارایی زمین و ملک آپارتمان های بانک ها اســت، در انتهای سال ۱۳۹۳ بر اساس ماده 
۶۷ قانون رفع موانع ارتقای نظام مالی، بانک ها مقرر شدند تا در سه سال و طی هر سال ۳۳ درصد 
دارایی های خود را از جمله ملک، زمین و مازاد را واگذار کنند، که در زمینه هیچ اتفاقی رخ نداد.

این کارشــناس بازار مســکن ادامه داد: عاوه بر ناترازی که هم اکنون در بازار مســکن به چشم 
می خــورد، یک ناترازی دیگر در عملکرد بانک ها به ویژه بانک مرکزی وجود دارد که اخیراً رئیس 
بانک مرکزی هم در راســتای تســهیات مســکن اعام کرد که اگر تسهیات بخش مسکن را 
پرداخت کنیم، تورم زا خواهد بود.غیبی در پایان یادآور شد: در حال حاضر بیشتر پاساژهای نوساز 
توسط بانک ها انجام می شود، در نتیجه بنگاه داری بانک ها موجب آسیب رسیدن به بازار مسکن 
خواهد شد. دولت نباید در حوزه مسکن شعاری برخورد کند و باید آنچه که با واقعیت تطابق را 
مورد بررسی قرار دهد، عوامل ناترازی در حوزه بازار مسکن را شناسایی کند تا این بازار به سمت 

رونق جهش یابد

وزیر نفت:

برای رفع موانع بخش خصوصی از 
همه ظرفیت ها استفاده می کنیم

وزیــر نفت بر لزوم همکاری با فعالان بخش خصوصی در صنعت نفت به منظور توســعه و 
نگهداشــت این صنعت تأکید کرد و گفت: بخش خصوصی مسیر نجات و پیشرفت کشور 
است و وزارت نفت از همه ظرفیت های قانونی برای رفع موانع پیش روی این بخش استفاده 
می کند.به گزارش ایسنا، محسن پاک نژاد، امروز در دیدار با جمعی از نمایندگان انجمن های 
ســازندگان تجهیزات صنعت نفت )استصنا، ستصا و اپک( با اشاره به اهمیت نقش بخش 
خصوصی در پیشبرد اهداف کان کشور اظهار کرد: وزارت نفت از حضور فعال این بخش در 
ابعاد مختلف از جمله سرمایه گذاری، اجرایی، فنی، دانش افزایی و پژوهشی استقبال می کند.

وی با بیان اینکه اســتفاده از تجهیزات ساخت داخل یکی از اولویت های اصلی وزارت نفت 
است، تصریح کرد: برای تقویت تولیدکنندگان داخلی تجهیزات نفتی باید اقدام های جدی 
انجام شود تا این شرکت ها توانایی رقابت و حضور در عرصه بین المللی را پیدا کنند.اهمیت 
تعامل مؤثر وزارت نفت و بخش خصوصی وزیر نفت به اهمیت هم افزایی و تعامل مؤثر بین 
وزارت نفت و بخش خصوصی اشاره و با تأکید بر حمایت از فعالیت های این بخش در همه 
مراحل پروژه های نفتی افزود: وزارت نفت آماده اســت تا با همکاری و حمایت همه جانبه، 
زمینه ارتقای صنعت نفت کشور را با مشارکت بخش خصوصی فراهم کند.پاک نژاد پس از 
شــنیدن سخنان فعالان بخش خصوصی با استقبال از نکات مطرح شده در این نشست بر 
لزوم اعتمادسازی برای بخش خصوصی تأکید کرد و گفت: برای استفاده از سرمایه مردم در 
پروژه ها ابتدا باید اعتماد آنها را جلب کنیم.وی با تأکید بر این موضوع که بخش خصوصی 
مکمل دولت و کمک کننده به دولت اســت، اظهار کرد: بخش خصوصی مســیر نجات و 
پیشــرفت کشور اســت و همه باید در کنار هم برای اعتای نام ایران تاش کنیم. وزارت 
نفت نیز از همه ظرفیت های قانونی برای رفع موانع پیش روی این بخش استفاده می کند.

ضرورت حل وفصل موضوع FATF نمایندگان بخش خصوصی نیز در این نشســت به بیان 
چالش ها و دغدغه های خود پرداختند. آنها مشــکات مربــوط به نقدینگی، تهاتر دیون و 
مطالبات، رقابت برابر با نهادهای خصولتی و لزوم تشکیل کارگروه های مشترک بین وزارت 
نفت و بخش خصوصی را مطرح کردند.فعالان این حوزه تأکید کردند که منظور از حمایت 
از تولید داخل، توقف پروژه ها برای ســاخت کالاهای داخلی یا ممنوعیت واردات نیســت، 
بلکه خواهان ایجاد شرایطی برای رقابت برابر با تولیدکنندگان خارجی هستند.نمایندگان 
 FATF انجمن های سازندگان تجهیزات صنعت نفت با اشاره به ضرورت حل وفصل موضوع
تصریح کردند که تا زمانی که این مســئله حل نشــود، بخش خصوصی قادر به رقابت با 
شرکت های خارجی و افزایش توانمندی های خود نخواهد بود.  نمایندگان بخش خصوصی 
از دولتی شدن شرکت های دانش بنیان، گسترش خصولتی ها و نبود نظارت کافی بر گردش 
مالی آنها گایه کرده و بر لزوم هماهنگی دستگاه های حاکمیتی در تنظیم و تدوین قوانین، 

مقررات و آیین نامه ها برای رشد اقتصادی و حمایت از کارآفرینان تأکید کردند.

شــرکت های متقاضــی واردات خودرو موظفنــد مدارک مورد نیــاز را جهت اخذ 
ســهمیه واردات حداکثر تا پایان وقت اداری روز شــنبه ۲۹ دی ماه ارســال کنند.

به گزارش خبرنگار مهــر، مهدی ضیغمی مدیر طرح واردات خودروی وزارت صمت 
در نامــه ای به کلیه شــرکتهایی کــه تقاضای واردات خودرو دارنــد اعام کرد که 
متقاضیــان موظفند مــدارک مورد نیاز را جهــت اخذ ســهمیه واردات حداکثر تا 
پایان وقت اداری روز شــنبه مورخ ۲۹/۱۰/۱۴۰۳ ارســال کننــد.در این نامه آمده 
اســت: پیرو دســتورالعمل های اباغــی وزارت صنعت معدن و تجــارت )صمت( به 
اطاع می رساند کلیه شــرکتهایی که تقاضای واردات خودرو دارند موظفند مدارک 
زیــر را جهت اخذ ســهمیه واردات حداکثــر تا پایان وقت اداری روز شــنبه مورخ 
۱۴۰۳/۲۹/۱۰ ارســال نمایند.مدارک مورد نیاز:- اسناد اموال غیر منقول ارائه کپی 
اســتاد مالکیت دفتر مرکزی تعمیرگاه های مرکزی و ســایر اموال غیر منقول به نام 
شــرکت سهامداران اصلی با اعضای هیئت مدیره این اسناد باید به صورت برابر اصل 
تهیه شــوند.- آخرین صورت مالی حسابرســی شــده ارائه گزارش حسابرسی شده 
مالی شــرکت مربوط به آخرین سال مالی جهت بررســی وضعیت مالی و توانمندی 
شــرکت- گزارش کامل اعتبارسنجی از شــرکتهای رتبه بندی: تهیه و ارائه گزارش 

اعتبار ســنجی کامل از شــرکتهای مــورد تأیید بانک مرکزی جهــت ارزیابی توان 
مالی و اعتباری شــرکت - آخرین میزان ســرمایه ثبتی شــرکت ارائه نسخه رسمی 
از آخرین تغییرات ســرمایه ثبتی شــرکت به روزرسانی شــده در روزنامه رسمی - 
گواهی مفاصا حســاب مالیاتی ارائه آخرین وضعیت مفاصا حســاب مالیاتی شــرکت 
که نشــان دهنده تسویه حساب های مالیاتی شرکت با ســازمان امور مالیاتی کشور 
اســت )اختیاری(- لیســت نمایندگی های خدمات پس از فروش ارائه لیست کامل 
نمایندگی های خدمات پس از فروش به همراه قراردادهای رســمی منعقد شــده با 
هــر نمایندگی - میزان ســرمایه گذاری در آموزش کادر خدماتی ارائه مســتندات 
و برنامه هــای ســرمایه گذاری در آمــوزش و توانمندســازی کادر خدمات پس از 
فروش- ســوابق واردات از سال ۱۴۰۰ به بعد ارائه سوابق مربوط به واردات خودرو 
از ســال ۱۴۰۰ به بعد شامل جزئیات خودروهای وارد شــده و کشور مبداً- برنامه 
تولید و افزایش عمق ســاخت داخل ارائه برنامه های شــرکت در زمینه تولید داخلی 
و افزایــش میزان مشــارکت در تولید داخــل لطفاً با رعایت مهلت مقرر نســبت به 
ارســال مدارک اقدام فرمائید.فراخــوان صمت به واردکنندگان برای اخذ ســهمیه 

واردات خودرو+ شرایط

مدیر طرح واردات خودروی وزارت صمت گفت: بیش از ۹۰ هزار نفر برای ثبت نام خودروهای وارداتی حساب های خود را وکالتی کردند 
که می توانند در ثبت نام شرکت کنند.به گزارش خبرنگار مهر، مهدی ضیغمی اظهار کرد: پنج شنبه آخرین مهلت بلوکه کردن حساب های 
بانکی برای خرید خودروهای وارداتی بود.مدیر طرح واردات خودروی وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: بیش از ۹۰ هزار نفر برای ثبت 
نام خودروهای وارداتی حساب های خود را وکالتی کردند و می توانند در ثبت نام شرکت کنند. در این دور حدود ۱۰ هزار خودرو عرضه شده 
است.وی افزود: متقاضیان تا روز شنبه ۲۲ دی ماه می توانند برای ثبت نام خودروهای وارداتی اقدام کنند و سه اولویت از سبد محصولات 
اعامی انتخاب کنند.مدیر طرح واردات خودروی وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه برنامه وزارت صمت، عرضه منظم خودروهای وارداتی است، گفت: با همکاری بانک مرکزی، 
ارز بسیار خوبی تا کنون تخصیص پیدا کرده و این روند ادامه دار است که نوید یک عرضه منظم و واردات پیوسته را خواهد داد.ضیغمی اظهار کرد: با همراهی همه دستگاه های اجرایی و 

نظارتی و همکاری مؤثر شرکت ها، روند کاهش و یا ثبات قیمت با وجود افزایش نرخ ارز ادامه خواهد داشت.

رئیس هیئت عامل سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران، از تولید هزار و ۹۷۵ دستگاه انواع لوکوموتیو، واگن، بوژی و بدنه در ۸ ماه منتهی 
به آذرماه امسال خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر، فرشاد مقیمی در سومین نشست کمیته ریلی که با حضور معاون صنایع ماشین آلات 
و تجهیزات وزرات صمت و مدیران شــرکت های تولیدی حوزه ریلی برگزار شــد، گفت: برای سال ۱۴۰۳ تولید ۳ هزار و ۸۵۸ دستگاه انواع 
لوکوموتیو، واگن، بوژی و بدنه برنامه ریزی شــده بود که تولید یک هزار و ۹۷۵ دســتگاه در ۸ ماه امسال محقق شده است؛ این میزان تولید 

در ۸ ماهه سال ۱۴۰۲، یک هزار و ۷۹۲ دستگاه بود.رئیس هیئت عامل ایدرو اضافه کرد: سازمان گسترش در حوزه صنایع ریلی، همگرایی زنجیره عرصه و تقاضا، تجمیع سازی، کاهش 
قیمت و افزایش کیفیت را دنبال می کند.معاون صنایع ماشین آلات و تجهیزات وزارت صمت نیز در این نشست با اشاره به مشکات ثبت سفارش، تخصیص ارز و گمرک در حوزه صنایع 
ریلی گفت: به دنبال اصاح فرآیند و کوتاه کردن مسیر و حل مسئله هستیم.سید حامد عاملی از انجمن های حوزه ریلی خواست پیشنهادهای خود را برای حل مسائل اعام کنند.در این 
جلســه مدیران واحدهای تولید صنایع ریلی، مســائل و چالش های واحدهای تولیدی خود را ارائه کردند. اقتصاد نامناسب حمل و نقل ریلی، امکان نامناسب در بهره مندی از فرصت های 
مندرج در ماده ۱۲ قانون رفع موانع تولید، عمر بالای واگن های باری و مسافری، سفارش گذاری محدود و عدم امکان نوسازی ناوگان به علت اقتصاد نامناسب از جمله مشکات و موانع 

کلیدی صنایع ریلی عنوان شد.

۹۰ هزار نفر برای خرید خودروهای وارداتی حساب 
وکالتی باز کردند

تولید ۱۹۷۵ دستگاه لوکوموتیو و واگن در ۸ ماه

فراخوان صمت به واردکنندگان برای اخذ ســهمیه واردات خودرو

وزیر نیرو خبر داد

اجرای ۶ طرح کلیدی تأمین آب در 
سیستان

وزیر نیرو رویکرد برنامه های بخش آب در استان سیستان و بلوچستان برای ارتقای 
اعام کرد و  تأمین و توسعه آب  را در دو حوزه  از آب شرب  بهره مندی  شاخص  
از اجرای ۶ طرح کلیدی کوتاه مدت و بلندمدت برای سیستان خبر داد.به گزارش 
شمال  فاضاب  و  آب  پروژه های  از  بهره برداری  آئین  در  علی آبادی  عباس  ایسنا، 
آبی و چالش هایی که  منابع  به کمبود  توجه  با  بیان کرد:  بلوچستان،  و  سیستان 

در این زمینه وجود دارد پروژه های زیرساختی آب و فاضاب باید به سرعت و با 
کیفیت بالا اجرایی شوند.وی، توسعه و تکمیل زیرساخت های آب و فاضاب این 
منطقه برای ارائه خدمات مطلوب و شایسته به مردم شریف سیستان را از مهم ترین 
برنامه های وزارت نیرو دانست و افزود: در این راستا اقدامات مهمی نیز انجام و در 
دست اجرا قرار دارد.وزیر نیرو با اشاره به طرح های آبرسانی کوتاه مدت و بلندمدت 
سیستان که در قالب ۶ طرح مهم در سطح شهرها و روستاهای این منطقه تدوین و 
در دستور کار است، گفت: طرح انتقال آب از دریای عمان در پی دغدغه های فراوان 
و ناپایداری منابع آبی در سیستان و بلوچستان، به عنوان یک اقدام مهم در دستور 
کار قرار گرفت و اکنون با بیش از ۳۰ درصد پیشرفت در حال اجرا است.علی آبادی 
در ادامه از اجرای همزمان دو طرح کوتاه مدت برای مردم این خطه خبر داد و گفت: 
تکمیل خط انتقال دوم به سیستان و تکمیل خط انتقال میل نادر از دیگر پروژه هایی 

است که توسط وزارت نیرو به جد دنبال می شود.وی با اشاره به طرح های توسعه ای 
منطقه ادامه داد: طرح بازنگری آبرسانی به کلیه روستاهای سیستان در قالب طرح 
پایداری آب  به  با هدف کاهش هدررفت و کمک  ملی روستایی و جهاد آبرسانی 
انتقال و شبکه توزیع اجرا شده  عملیاتی شد که تاکنون برای ۵۳ روستا خطوط 
است؛ همچنین طرح آبرسانی به شهرهای سیستان که بخش اعظم آن تکمیل و 
وارد مدار قرار دارد نیز دیگر پروژه  مهمی است که برای شمال سیستان و بلوچستان 
عملیاتی شده و امروز شاهد بهره برداری بخشی از اجزای این طرح هستیم.وزیر نیرو 
در پایان بر استفاده از ظرفیت آب های نامتعارف تأکید کرد و گفت: بازچرخانی و 
استفاده مجدد آب می تواند به کشاورزی و توسعه صنعت منطقه و احیای محیط 
از  با توجه به محدودیت منابع آبی استفاده  از این رو  زیست کمک شایانی کند، 

پساب در بخش کشاورزی و صنعت به عنوان یک ضرورت مورد توجه است.
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اتحادیه اروپا تصمیم دارد گســتره قوانین برچســب زنی 
امنیت ســایبری را بیشــتر کند و به ایــن ترتیب نه تنها 
آمازون، گوگل و مایکروســافت، بلکــه بانک ها و خطوط 

قانون می شوند. این  نیز مشــمول  هواپیمایی 
بــه گزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از رویتــرز، اقدام 
اتحادیــه اروپا بــرای ایجــاد چنین سیســتمی در حالی 
انجــام می شــود که شــرکت هــای بزرگ فنــاوری در 
ابر رایانشــی دولت ها هســتند  پی دســتیابی به بــازار 
تــا بتوانند در ســال های آینده رشــد کنند. از ســوی 
از موفقیت چت  دیگر شــکوفایی هــوش مصنوعی پــس 
جــی پی تی نیز ممکن اســت تقاضا برای ســرویس های 
افزایش دهد.جدیدترین پیشــنهاد آژانس  ابررایانشــی را 
ENISA مربوط به طرح مجوزدهی  اروپا  امنیت ســایبری 
EUCS( اســت امنیت ســایبری سرویس های  این منطقه)
ابــر رایانشــی را تضمیــن و تعیین می کنــد دولت ها و 
شــرکت ها در این منطقــه چگونه یک فروشــنده برای 
کســب و کارشــان انتخاب کنند.این ســند مفاد کلیدی 
منــدرج در پیش نویس های قبلی را حفــظ می کند، مانند 
الزامــی که غول های فنــاوری آمریکایی را وادار می کند 
تا یک سرمایه گذاری مشــترک با شرکتی اروپایی ایجاد 
کننــد تا بتوانند برای دریافت برچســب امنیت ســایبری 
این اتحادیه واجد شــرایط شوند.طبق یکی دیگر از بخش 
های این قانون، ســرویس های ابررایانشــی باید در اروپا 
نگهداری شــوند و فعالیت کنند. همچنین تمام داده های 
مشتریان ســرویس های ابر رایانشی باید در اروپا ذخیره 
و پردازش شود و در خصوص سرویس های مذکور قانون 
ایــن منطقه باید بر قوانین خــارج از آن اولویت یابد.این 
امنیتی اجرا شــوند. در  بالاترین ســطوح  با  باید  الزامات 
این خصوص ۴ ســطح امنیتی در نظر گرفته شــده است. 
الزامات  ایــن  امکان گســترش  نویس  پیش  جدیدتریــن 
ســختگیرانه را تا ســومین ســطح امنیتــی تعیین کرده 
است.کشــورهای اتحادیه اروپا هم اکنون مشغول بررسی 
جدیدترین پیش نویس این قوانین هســتند و کمیســیون 
ایــن منطقه طرح نهایــی را به کار خواهــد گرفت. یک 
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سیتروئن DS 21 مَجِستی 1۹6۹، یک سدان فوق العاده کمیاب و لوکس

سیتروئن DS یکی از زیباترین خودروهای تاریخ محسوب می شود و اگرچه در حالت استاندارد محصولی کلاسیک و جذاب به شمار می رود 
اما وقتی شرکت چاپرون به عنوان یک کوچ بیلدر دست روی آن بگذارد به خودرویی فوق العاده کمیاب و خاص تبدیل خواهد شد. یکی از 
این خودروها را در تصاویر می بینید که ســیتروئن DS ۲1 مجســتی نام دارد و کلا به تعداد ۲۷ دستگاه تولید شده است. این خودرو توسط 
حراجی بونهامس به فروش می رسد. مجستی توسط هنری چاپرون تولید شده، فردی که مسئول طراحی و تولید تریم پرچم دار DS پرستیژ 
نیز محسوب می شود. این خودرو در سال 1۹۶۴ معرفی شد و تا سال 1۹۶۹ به عنوان لوکس ترین و خاص ترین نسخه از این سدان فرانسوی 
در خط تولید باقی ماند. مدل ویژه ای که تماشا می کنید در سال 1۹۶۹ تولید شد. از بین ۲۷ دستگاه تولیدی تنها ۳ دستگاه بر اساس نسخه 
فیس لیفت DS با آن چراغ های جلوی زیبا تولید شدند و این خودرو نیز جزو همان ۳ دستگاه است. بقیه ۲۴ دستگاه تولیدی از چراغ های 

جلوی گرد استفاده می کنند.

گواردیولا مربی فصل لیگ جزیره شد
سرمربی اسپانیایی منچستر سیتی برای پنجمین بار عنوان بهترین مربی فصل را در لیگ جزیره به دست آورد.به گزارش ایسنا، منچستر سیتی 
با هدایت پپ گواردیولا توانســت عنوان قهرمانی را در لیگ برتر انگلیس به دســت آورد.درخشش سیتیزن ها در فصلی که گذشت باعث شد تا 
پپ گواردیولا عنوان بهترین مربی فصل را به دست آورد. نکته جالب  اینکه گواردیولا در فصلی که گذشت هیچ گاه به عنوان بهترین مربی ماه 
انتخاب نشــد اما در نهایت عنوان بهترین مربی فصل را کســب کرد چرا که تیمش را به عنوان قهرمانی رساند.از فصل ۲۰1۸-۲۰1۷ این برای 
پنجمین بار است که پپ گواردیولا عنوان بهترین سرمربی فصل لیگ برتر انگلیس را به دست می آورد.در ۷ فصل اخیر ۵  بار گواردیولا و ۲ بار 
هم یورگن کلوپ عنوان بهترین سرمربی فصل را در لیگ جزیره کسب کرده اند. گواردیولا بعد از انتخاب به عنوان بهترین سرمربی فصل لیگ 
جزیره گفت: افتخار می کنم که این جایزه را به دست آورده ام. این نشان می دهد که همه اعضای باشگاه کار خود را به خوبی انجام داده اند چرا 
که این جایزه ثمره تلاش تمام تیم است. افتخار می کنم که در این باشگاه و با این بازیکنان کار می کنم. کسب ۴ عنوان قهرمانی در لیگ جزیره 

یکی از بزرگ ترین دستاوردهای دوران مربیگری من است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب  قدرت بی قدرتان
قدرت بی قدرتان با عنوان اصلــی The Power of the Powerless اثر 
واتسلاف هاول، اولین رئیس جمهور چک است. هاول در پراگ در 
خانواده ای فرهنگی و روشــن فکر به دنیا آمد که به طور مستقیم 
با اتفاقات فرهنگی و سیاســی چکســلواکی در ارتباط بودند و به 
همین دلیل رژیم کمونیستی چکسلواکی به هاول اجازه تحصیلات 
دبیرستانی را به او نداد. هاول علی رغم سختی های موجود همیشه 
فعالیت سیاســی خود را ادامه داد و توانست در سال 1۹۸۹ اولین 
رئیس جمهور غیرکمونیستی چکسلواکی شود که نقشی کلیدی در 
پیروزی انقلاب مخملین چکسلواکی داشت و در نتیجه آن، بدون 
خونریزی، دو کشور جدید چک و اسلواکی ایجاد شد. کتاب قدرت 
بی قدرتان اثر واتســلاف هاول دومین جلد از مجموعه دوم تجربه 
و هنر زندگی اســت. )جلد اول مجموعه دوم کتاب فلسفه تنهایی 
است.( مجموعه تجربه و هنر زندگی به مسائل فلسفی با نگاه ساده 
و کاربــردی می پردازد که به پیدا کــردن راه زندگی آدم ها کمک 
می کند. این مجموعه اولین بار توسط نشر گمان به چاپ رسید که در کافه بوک نیز برخی از این کتاب ها معرفی و بررسی 
شده اند. حال نشر نو چاپ و انتشار مجموعه دوم را آغاز کرده است. موضوع کتاب قدرت بی قدرتان سیاست جهانی، اخلاق، 
زندگی، کمونیسم، چکسلواکی و سیاست و حکومت عنوان شده است و واتسلاف هاول در کتاب به بررسی زندگی مردم 
و سیاســت های موجود یک برهه زمانی خاص می پردازد. قلم هاول بسیار ساده و گیراست که خواندن کتاب را بی اندازه 
جذاب می کند. از اواســط دهه 1۹۶۰، اعتراضات مردم به حکومت موجود در چکســلواکی شدت گرفت. این اعتراضات 
منجر به منصوب شدن الکساندر دوبچک از سوی اصلاح طلبان به رهبری حزب کمونیست شد. دوبچک اصلاحاتی را که 
در وضعیت سیاسی موجود انجام داد سوسیالیسم با سیمای انسانی می نامید. اصلاحات دوبچک پشتیبانی و حمایت افراد 
جامعه از جمله طبقهٔ کارگر را برانگیخت. با این وجود، شــوروی این اصلاحات را تهدیدی به تسلطش بر بلوک شرق، و 
حتی امنیت اتحاد شوروی، می دانست. اما این دوره آزادی سیاسی در چکسلواکی در 1۹۶۸، وقتی که صدها هزار سربازان 

پیمان ورشو و پنج الی هفت هزار تانک کشور را تصرف کردند، به پایان رسید.

بیلی وایلدر
بیلی وایلــدر متولد ۲۲ ژوئن 1۹۰۶ در لهســتان امروزی، 
بیش از ۵ دهه در عرصه ســینما حضوری درخشان داشت 
و پیش از مرگ در ۲۷ مارس ۲۰۰۲ در ۹۵ سالگی، ساخت 
۶۰ فیلم را در کارنامه ســینمایی اش به ثبت رساند. وایلدر 
یکی از درخشــان ترین چهره های فیلم ســازی هالیوود در 
عصر طلایی محسوب می شــود که ۶ بار برندهٔ اسکار و 1۵ 
بار نامزد این جایزه بــود و از این لحاظ یکی از رکوردداران 
تاریخ سینماست. وی پس از اخراج از دانشگاه وین اتریش، 
به روزنامه نگاری پرداخت و پــس از مهاجرت به برلین، در 
روزنامه های محلی، مطالب ورزشــی و جنایی می نوشــت. 
توانایی وایلدر در نویسندگی، او را به سمت نگارش فیلم نامه 
سوق داد.پ دوره حرفه ایموفقیت عمدهٔ وایلدر پس از حضور 
او در هالیوود در سال 1۹۳۳ آغاز شد و اولین اثر مهم او در 
ســال 1۹۳۹ با فیلم نیمه شب رقم خورد که برای اولین بار 
نامزد اســکار بهترین فیلم نامه شد.پس از آن، موفقیت های 
بعدی وی با فیلم نامه آثار پرفروشــی چون طلوع را متوقف 
کن و آتیش پاره ادامه یافت و دو بار دیگر نامزد اسکار بهترین 
فیلم نامه شــد، اما همچنان در کسب آن ناموفق ماند.بیلی 
وایلدر در ســاخت بیش از ۶۰ فیلم مشــارکت داشت و ۲۷ 
فیلــم را کارگردانی کرد. اما عمده شــهرت او بخاطر هفت 
شــاهکارش: غرامت مضاعف، سانست بولوار، بعضی ها داغشو دوست دارن، آپارتمان، شاهدی برای تعقیب، تکخال در حفره و ایرما 
خوشــگله است.وایلدر پس از اولین تجربه کارگردانی اش با فیلم بزرگ تر و کوچک تر، شهرت جهانی خود را با ساخت فیلم غرامت 
مضاعف در ســال 1۹۴۴ رقم زد که نامزد بهترین کارگردانی و بهترین فیلم نامه اســکار شد.دو سال بعد، وایلدر با فیلم تعطیلات 
ازدست رفته توانست سرانجام جایزه اسکار بهترین کارگردانی و بهترین فیلم نامه را به دست آورد.]1[این کارگردان و فیلم نامه نویس 
سرشناس در سال 1۹۵1 با فیلم سانست بلوار، برندهٔ بهترین فیلم نامه شد، اما در کسب اسکار بهترین کارگردانی، ناکام ماند. وایلدر 
در ادامه با فیلم تک خال در حفره اگرچه به موفقیتی در گیشه نرسید، اما شهرت خود را افزایش داد و بار دیگر نامزد اسکار بهترین 
فیلم نامه شد.وی در سال 1۹۵۴ فیلم موفق بازداشتگاه شماره 1۷ را ساخت که اگرچه اسکار بهترین کارگردانی را برای او به همراه 

نیاورد، اما موجب شد تا ویلیام هولدن، اسکار بهترین بازیگر مرد بگیرد.

فرهنگ

یافته های پژوهش تازه پژوهشگران دانشکده روانشناسی 
و علوم تربیتی دانشــگاه تهران نشان می دهد پیری از 
دقت حافظــه کوتاه مدت تصویری می کاهد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از دانشگاه تهران، مطالعه اخیر 
محققان دانشگاه تهران نشــان می دهد دقت حافظه 
کوتاه مدت با افزایش ســن به صورت پیوسته کاهش 
می یابد.احســان رضایت، عضو هیات علمی دانشکده 
روانشناسی و علوم تربیتی دانشگاه تهران و سرپرست 
این تحقیق، در این مورد توضیح داد: »یافته های جدید 
علمی نشــان می دهد که با افزایش سن، دقت حافظه 
کوتاه مدت کاهــش می یابد. این موضــوع از اهمیت 
بسیاری برای سلامت ذهنی افراد مسن و افزایش درک 
ما از تغییرات در عملکرد حافظه آن ها برخوردار است. 
در مطالعه اخیر که با مشارکت 1۰۲ نفر از افراد سالم 
در رده های ســنی 1۸ تا ۷1 ســال انجام شده، تأثیر 
افزایش ســن بر حافظه کوتاه مدت تصویری بررسی 
شده است.«این پژوهشگر علوم اعصاب شناختی درباره 
روش انجام این تحقیق، گفت: »در این پژوهش، افراد 
در یک تکلیف شــناختی حافظه کوتاه مدت مبتنی بر 
تصاویر شــرکت کردند. شــرکت کنندگان می بایست 
تصویر یک چهره را به حافظه می ســپردند و سپس آن را در میان تصاویر همانند بازمی شناختند.«استادیار دانشکده 
روانشناســی و علوم تربیتی دانشــگاه تهران درباره نتایج این بررسی گفت: »یافته های ما نشان داد که با پیری، تعداد 
خطاها به شدت افزایش می یابد. به عبارت دیگر، افزایش سن باعث افزایش معنادار انحراف معیار توزیع خطا می شود 
که نمایانگر میزان دقت افراد در طول این تکلیف شناختی است. منبع دیگر خطا می تواند انتخاب حدسی تصاویر باشد، 
که برای این نوع خطا ارتباط معناداری با افزایش سن مشاهده نشد.«نتایج این مطالعه که با مشارکت دکتر رضایت، 
دکتر جواد حاتمی، استاد دانشکده روانشناسی و علوم تربیتی دانشگاه تهران، و پژوهشگران دیگری از دانشگاه تهران، 
پژوهشگاه دانش های بنیادی و پژوهشکده علوم شناختی انجام شده است، اهمیت بالایی در درک تأثیر افزایش سن بر 
عملکرد حافظه کوتاه مدت دارد و می تواند در توسعه برنامه های پرستاری و مداخله های بهبودی برای افراد کهنسال به 
کار آید.مقاله استخراج شده از این تحقیق، به تازگی در مجله »پیری، روانشناسی عصبی و شناخت« از سوی انتشارات 

راتلج انگلستان منتشر شده.

محققان دانشگاه تهران بررسی کردند؛

تأثیر پیری بر دقت حافظه کوتاه مدت تصویری
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ملی پوش پاراجودو ایران به مرحله بعد مسابقات پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس صعود کرد.به گزارش ایسنا، پیکارهای جودو پارالمپیک پاریس از امروز)شنبه( در 
سالن چمپ د مارس از ساعت 11 به وقت تهران آغاز شد و موسی غلامی، دومین و آخرین نماینده کشورمان به مصاف حریفان رفت.موسی غلامی، دارنده 
مدال طلای جهان و نقره پاراآسیایی در دور یک شانزدهم حذفی در وزن منهای ۹۰ کیلوگرم در کلاس J1 به مصاف بایورژان آرستان  بیک اف از قزاقستان 
رفت و حریف خود را با ضربه فنی شکست داد و به مرحله یک چهارم نهایی صعود کرد.غلامی در این مرحله و برای صعود به  نیمه نهایی باید به مصاف 

دانیل پاول از بریتانیا برود

پیروزی غلامی برابر حریف قزاق در مسابقات پاراجودو

ورزشی
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
1۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، 1۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
1۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال 1۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X۸ دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X۸ شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X۸ با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود 1۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود 1۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال 1۹۰۸ برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها 1۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال 1۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
1۹۸۸ فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰۸(، قصه های وقت خواب )۲۰۰۸(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال 1۹۹۰ تا 1۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴۸۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]1[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
1۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره 11۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال 1۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره 11۰۵1۸ و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره 11۰۴1۸ جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه 1۴۰1 مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد

    سال بیستم    شماره  5485

یکشنبه 2 دی 1403  20 جمادی الثانی 1445  22 دسامبر 2024

    سال بیستم    شماره  5572

4

رکورد تاریخی کریم عبدالجبار شکست
لبران جیمز فوق ستاره تیم بسکتبال لس آنجلس لیکرز، رکورد تاریخی کریم عبدالجبار را شکست.به گزارش ایسنا، لبران جیمز فوق ستاره تیم بسکتبال لس آنجلس لیکرز، در 
بازی این تیم مقابل ساکرامنتو کینگز ۳۴ دقیقه در زمین حضور یافت تا رکورد تاریخی دیگری در NBA را که در اختیار کریم عبدالجبار بود بشکند.کریم عبدالجبار افسانه ای 
در ۲۰ سال دوران حرفه ای خود در این لیگ، ۵۷۴۴۶ دقیقه بازی کرد )در فصل عادی( و از این نظر رکورددار بود. اما اکنون لبران جیمز با ۵۷۴۷۱ دقیقه حضور در بازی های 
فصل عادی، بیشترین زمان بازی در تاریخ لیگ را به نام خود ثبت کرد.لبران جیمز در حال حاضر بیست و دومین فصل متوالی حضور خود در لیگ NBA را پشت سر می گذارد. 

کریم  عبدالجبار رکورد خود را در بیست فصل بازی در لیگ NBA به ثبت رسانده بود.

شنبه 22 دی 1403  10 رجب 1446  11 ژانویه 2025

    سال بیستم    شماره  5589

با رافائل می شود به جام جهانی و روی سکوی آسیا رفت
محمد سیاوشی دروازه بان تیم ملی هندبال گفت: احساس من و همه بازیکنان این است که در دور بعد قهرمانی آسیا می توانیم به جام جهانی راه یابیم و حتی روی سکو باشیم.

به گزارش ایسنا، محمد سیاوشی ملی پوش و لژیونر هندبال ایران در مورد حضور تیم ملی در بازی های آسیایی ناگویا ژاپن اظهار کرد: هدف اصلی تیم بازی های آسیایی است 
اما کار ما خیلی سخت است. اصلاً کار آسانی نخواهیم داشت.

ورزشی


